
РАЗОМ МИ СИЛЬНІ
24 листопада у Славутичі відбулося засідання координаційної ради міських голів 

міст-супутників атомних електростанцій України. Гостей зустрічав 
славутицький міський голова Володимир Удовиченко

В робочій нараді взяли 
участь міські голови Олек
сандр С м иш ляєв (м .Н еті- 
шин), Валерій Кичак (м.Юж- 
ноукраїнськ), Володимир Ку- 
л ібов (м.Енергодар), пред
ставник НАЕК “Енергоатом” 
С ергій  П авловський . Для 
ділової розмови були запро
шені представники адмініст
рацій ВП “Атомремонтсервіс” 
та ДСП ЧАЕС.

Як відомо, міста-супутни- 
ки АЕС мають спільні про
блеми соціально-економічно- 
го розвитку, а в ідповідних 
механізмів, які б могли задо
вольнити достатній рівень їх 
вирішення, ні у громади, ні у 
міської влади недостатньо. З 
метою пошуків шляхів взає
модії у вирішенні нагальних 
проблем і зібралися керівни
ки міст.

В раховую чи специф іку  
роботи в атомній галузі, ос
новна проблема лежить у 
площині бюджетних розра
хунків. Існуючі формули об
рахування планових бю д
ж етних показників  н іяк не 
задовольняю ть утримання 
на на л е ж н о м у  р ів н і с о ц 
іа л ь н о ї ін ф р а с т р у к т у р и  
м іст-супутників АЕС, їх ме
дичної, житлово-ком уналь- 
ної сфер, освіти, культури, 
спорту тощо.

Соціальний захист насе
лення, яке проживає в зоні 
атомних станцій, потребує 
розробки та прийняття на 
держ авном у р івн і П рогра
ми соціально-економ ічного 
р о зв и тку  м іс т -с у п у т н и к ів  
атомної енергетики. Керів
ники міст виступають з кло
потанням, щоб у державній 
програм і перш им пунктом 
було ви зн а ч е н о  надання 
м о н о п р о ф іл ь н и м  м істам  
Енергодару, Кузнецовську, 
Нетішину, Славутичу, Юж- 
н о у кр а їн с ь к у  о ф іц ій н о го  
ста тусу  “ м іс та -с у п у тн и ки  
атомної енергетики Укра ї
ни” . Потребує нев ідкладно
го розгляду і таке нагальне 
питання, як збереження бу
д івельно ї галузі атомного 
енергоком плексу України, 
без я ко го  н е м о ж л и в и й

стратегічний розвиток атом
ної галузі.

Є всі передумови для роз
робки на базі м іст-супутників 
атомної енергетики мінімаль
них соціальних стандартів жит
лово-комунальних послуг в Ук
раїні, ор ієнтованих до рівня 
європейських стандартів.

У міських голів міст-супут
ників АЕС є прохання до пре
зидента ДП НАЕК “Енергоатом” 
Деркача Андрія Леонідовича та 
голови проф спілкової органі
зації Лича Олексія Васильови
ча організувати та провести з 
ними зустріч.

Після ґрунтовного обгово
рення проблем них питань в 
ж иттєдіяльності громад гості 
в ідпрацювали звернення від 
Асоціації міст-супутників атом
ної енергетики до Голови Вер
ховної Ради України, Прем’єр- 
міністра України з проханням 
підтримки та розгляду запропо
нованих пропозицій.

Для зд ійснення взаємних 
заходів у напрямку співпраці, 
взаємодопомоги у виріш енні 
соціальних проблем, впровад

ження сучасних підходів, стра
тегій, технологій в організації 
управління монопрофільними 
містами міські голови підписа
ли угоду про співробітництво в 
таких напрямках:

•  створення сприятливих 
умов для розвитку бізнесу;

•  розвиток освітніх систем;
•  культурно-просвітницька 

діяльність;
•  стратегічне планування;
•  управління містом;
•  управління комунальним 

господарством, реформування 
системи надання комунальних 
послуг населенню, оптимізація 
тарифів на дані послуги та при
ватизація послуг;

•  бю дж етна  і ф інансова 
сфери;

•  р о зви ток спортивн их  і 
фізкультурно-оздоровчих уста
нов;

•  медичне забезпечення, 
запровадження страхової ме
дицини.

З метою  ко о р д и н а ц ії та 
удосконалення роботи вико
навчих органів місцевого само
вряд уванн я  м іс т -суп утн и к ів

атомної енергетики домовле
но засідання м іських голів 
проводити щоквартально за 
узгодженим  граф іком . Н а
ступне план ується  в к інц і 
лютого в Енергодарі.

Після ділової зустрічі гості 
оглянули об ’єкти соціальної 
інф раструктури Славутича 
відвідали краєзнавчий музей 
Ч о р н о б и л ь сь ко ї А Е С  та 
міста, познайомилися з діяль
ністю М іжнародного чорно
бильського центру, його лабо
раторій —  радіоекологічної та 
досліджень і технологій, зав
італи до спорткомплексу “Олі
мпієць” .

Учасники координаційної 
ради впевнені, що спільними 
зусиллями їм вдасться не 
лише визначити шляхи вирі
шення проблем, а й пройти 
ними, успішно реалізувавши 
намічене в практичній діяль
ності заради  д о сто й н о го  
рівня життя в містах-супутни- 
ках АЕС.

Людмила ЛЮБИВА, 
завідуюча Центром 
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